
افزایش ۶۳ درصدی پرداخت تسهیلات 
به شرکت های دانش بنیان

براســاس داده های بانک مرکزی، تســهیلات پرداختی از سوی شبکه بانکی به شرکت های دانش 
بنیان در پایان تیرماه سال جاری نسبت به مدت مشابه در سال گذشته ۶۳ درصد رشد داشته است.

به گزارش ایسنا، طبق آمار بانک مرکزی، در چهار ماهه نخست سال جاری، شبکه بانکی کشور به 
۱۵۸۸ شــرکت دانش بنیان، شــش هزار و ۶۱۰ فقره تسهیلات به ارزش ۹۲.۷ هزار میلیارد تومان 
)همت(، پرداخت کرده که نسبت به چهار ماهه نخست سال ۱۴۰۲، ۶۳ درصد افزایش داشته است.

میزان تسهیلات پرداختی در تیرماه چه قدر است؟ براساس این آمار، در تیرماه سال جاری، سیستم 
بانکی به ۷۴۷ شــرکت دانش بنیان، یک هزار و ۸۸۸ فقهر تســهیلات به ارزش ۲۷.۹ هزار میلیارد 
تومان )همت( پرداخت کرده که نسبت به مدت مشابه در سال گذشته)۱۴۰۲( معادل ۵۷.۸ درصد 

افزایش داشته است.

چین؛ بزرگ ترین مقصد کالاهای 
صادراتی ایران

گمرک جمهوری اســلامی ایران طی گزارشــی، آمار 
تجارت خارجی پنج ماهه ابتدایی سال جاری را منتشر 
کرد که براساس آن چین بزرگ ترین مقصد کالاهای 
صادراتی ایران در این بازه زمانی است.به گزارش ایسنا، 
از ابتدای سال جاری تا پایان مردادماه، میزان صادرات 
قطعی کالاهای غیر نفتی کشور )به استثنای نفت خام، 
نفت کوره و نفت ســفید و همچنین بدون صادرات از 
محل تجارت چمدانــی( بالغ بر ۶۰ هزار و ۵۱۲ تن و 

به ارزش ۲۱ هزار و ۹۳۳ میلیون دلار بوده که در مقایســه با مدت مشابه سال قبل، افزایش ۷.۲۷ 
درصدی در وزن و افزایش ۱۰ درصدی در ارزش دلاری را نشان می دهد.مهم ترین شرکای صادراتی 
کدام اند؟براســاس این گزارش، طی پنج ماهه نخست امســال، بیش ترین میزان صادرات کشور به 
مقصد چین با رقمی بالغ بر پنج هزار و ۹۲۹ میلیون دلار و ســهمی ۲۷.۰۳ درصدی از کل ارزش 
صــادرت گمرکی ایران به کشــورهای خارجی دارد.همچنین، پس از چین، عــراق با چهار هزار و 
۵۷۹ میلیون دلار و ســهم ۲۰.۸۸ درصدی، امــارات متحده عربی با دو هزار و ۹۲۵ میلیون دلار و 
ســهم ۱۳.۳۴ درصدی، ترکیه با دو میلیون و ۱۳۲ میلیون دلار و سهم ۹.۷۲ درصدی و در نهایت 
افغانســتان با ۸۹۳ میلیون دلار و ســهم ۴.۰۷ درصدی از ارزش کل صادرات ایران به کشــورهای 

خارجی در جایگاه دوم تا پنجم قرار گرفته اند.

نخســتین کنفرانس بین المللی فناوری های مالی و اقتصادی از ســوی اندیشــکده 
راهبردی فناوری های مالی و اقتصادی، کانون فارغ التحصیلان دانشــگاه آزاد، باشگاه 
مدیریت رســانه و توسعه سواد رسانه ای یونسکو ـ ایران و دانشگاه آزاد اسلامی واحد 
تهران مرکز برگزار می شود.به گزارش ایسنا، کنفرانس بین المللی فناوری های مالی و 
اقتصادی، ۳۰ دی ماه ۱۴۰۳ برگزار می شود و علاقه مندان می توانند در محورها اصلی 
و زیر موضوعات ذیل، چکیده مقالات خود را تا ۳۰ مهر ماه و اصل مقالات خود را تا 

۳۰ آبان ماه از طریق سایت https://www.fetconf.ir/fa/ بارگذاری کنند.
۱: بایسته ها و ضرورت های توسعه فناوری های نوین مالی و اقتصادی

ـ اقتصاد اطلاعات
ـ اقتصاد داده محور

ـ شفافیت و داده های باز و کارایی حکمرانی
ـ نقش بلاک چین در تحول اقتصادی و مالی

ـ پول و ارزهای رمزنگاری شده و سیستم های مبتنی بر بلاک چین
۲: تجارت الکترونیک و فناوری های مالی و اقتصادی

ـ فناوری های دیجیتال؛ فروش و خرید محصولات و خدمات به صورت آنلاین
ـ  بررسی تأثیر اقتصاد دیجیتال بر تجارت و کسب وکارهای مالی

ـ  فرصت های نوین در حوزه های تجارت الکترونیک و خدمات مالی  
ـ تحلیل اثرات دیجیتالی شدن بر مدل های کسب وکار  

- امنیت سایبری در تجارت الکترونیک  
۳: اقتصاد پلتفرمی و فناوری های مالی و اقتصادی

ـ تحلیل موفقیت و شکست پلتفرم های مالی  
ـ نقش اقتصاد مشارکتی در رشد اقتصادی

ـ پلتفرم های اشتراک گذاری و اثرگذاری بر توسعه مالی و اقتصادی

ـ پلتفرم های دولت الکترونیک و سیستم های دیجیتالی
ـ پلتفرم های آموزش آنلاین

۴: هوش مصنوعی و فناوری های مالی و اقتصادی
ـ هوش مصنوعی و تجزیه و تحلیل داده های مالی

ـ کاربرد هوش مصنوعی در پیش بینی بازار و معاملات مالی  
ـ ارزیابی ریسک با استفاده از یادگیری ماشین  

)IoT( ـ اقتصاد هوشمند و اینترنت اشیا
ـ الگوریتم ها و مدل های پیش بینی برای بهینه سازی فرآیندهای اقتصادی و مالی

ـ فناوری اقتصاد در حوزه املاک و مستغلات
۵: آینده پژوهی و فناوری های مالی و اقتصادی

ـ آینده پژوهی در فین تک و اقتصاد دیجیتال
ـ تحلیل روندهای آینده نگر در فناوری های مالی

ـ آینده پژوهی و سناریوهای اقتصادی
ـ تحلیل روندهای تحول آفرین در اقتصاد جهانی  

ـ مباحث آینده نگری در سیاست گذاری مالی  
۶: حکمرانی نوین و فناوری های مالی و اقتصادی

ـ حکمرانی و رگولاتوری نوین
ـ چالش ها و فرصت های رگوله گذاری در عصر دیجیتال  

ـ تاثیر قوانین و مقررات بر نوآوری های مالی  
ـ پایداری مالی و مسئولیت اجتماعی در فناوری های مالی

- تأثیرات اجتماعی و زیست محیطی فناوری های مالی
علاقه مندان جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره  ۸۸۹۳۲۲۸۴ _۰۲۱ دبیرخانه این 

رویداد تماس حاصل فرمایند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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وزیر امور خارجه با انتشــار پیامی حادثه غم انگیز معدن در طبس را تســلیت گفت.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه با انتشار پیامی حادثه 
غم انگیز معدن در طبس را تسلیت گفت.متن پیام به شرح زیر است: بسم الله الرحمن الرحیم از شنیدن خبر غم انگیز حادثه انفجار در معدن زغال سنگ طبس که طی 
آن جمع زیادی از معدنچیان خدوم و سختکوش کشورمان جان خود را از دست دادند، عمیقاً متاسف و متأثر شدم.امیدوارم با لطف الهی و تلاش های فداکارانه امدادگران، 
خبرهای خوبی از نجات افراد محبوس شده در معدن دریافت کنیم. اینجانب ضمن ابراز همدردی قلبی و تسلیت به مردم عزیز ایران بویژه خانواده های داغدار و نیز اهالی 
خونگرم اســتان خراســان جنوبی، از خداوند بزرگ برای درگذشتگان اینحادثه تلخ و جانگداز رحمت و مغفرت واســعه و علو درجات، برای بازماندگان صبر و اجر و برای 

مصدومان شفای عاجل مسئلت می کنم.

www.sobh-eqtesad.ir

با صدور پیامی؛

عراقچی حادثه انفجار در معدن زغال سنگ طبس را تسلیت گفت
info@sobh-eqtesad.ir

رئیس کل بانک مرکزی:

رمزارز و هوش مصنوعی در 
دستور کار بانک مرکزی است

رئیــس کل بانــک مرکزی گفت: رمــزارز و هوش مصنوعی در دســتور کار 
بانک مرکزی استبه گزارش ایســنا، رئیس کل بانک مرکزی در حکمی خانم 
نوش آفرین مومن واقفی را به ســمت معــاون فناوری های نوین بانک مرکزی 
منصوب کرد.محمدرضا فرزین در مراسم تکریم و معارفه معاون سابق و جدید 
فناوری های نوین بانک مرکزی که با حضور اعضای هیات عالی و هیات عامل 
این بانک برگزار شد، گفت: برنامه آتی بانک مرکزی در حوزه فناوری های نوین، 
برنامه ای توسعه محور است و شاخص ضروری ورود به عرصه های جدیدتر در 
حوزه بانکداری الکترونیک نیز موضوعات نوآوری و عملیاتی کردن آنهاســت.

رئیــس کل بانک مرکــزی همچنین تصریح کرد: موضوعــات رمزارز و هوش 
مصنوعی هم اکنون در توســعه بانکداری بین المللی از نکات قابل تامل است 
که قطعا بانک مرکزی نیز در این دوره بر اساس پیشرفت فناوری های کنونی 
بانکداری الکترونیک، در چارچوب سیاست های مدون و هدف گذاری شده در 
دستور کار قرار خواهد داد.بر اساس این گزارش، خانم نوش آفرین مومن واقفی 
دارای مدرک دکترای مدیریت کســب و کار بوده و کارشناسی ارشد مدیریت 
فناوری اطلاعات از دانشــگاه امیرکبیر اســت. وی مدرک کارشناسی خود را 
نیز در رشته مهندســی برق مخابرات از دانشگاه صنعتی خواجه نصیر الدین 
طوســی اخذ کرده اســت.خانم مومن واقفی پیش از شروع مسئولیت جدید 
خود در بانک مرکزی، با ۲۶ ســال ســابقه تخصصی، معاون فناوری اطلاعات 
و عضو هیات عامل بانک دی بوده و در ســالیان گذشــته نیز در سمت هایی 
همچون رئیس هیات مدیره شرکت خدمات انفورماتیک فرادیس گستر کیش، 
عضو هیات مدیره شــرکت پرداخت الکترونیک امید پی، مدیرعامل هلدینگ 
فناوری اطلاعات بانک تجارت، نایب رئیس هیات مدیره شــرکت کاشــف و 
در مســئولیت های مختلفی در شــرکت خدمات انفورماتیک از جمله معاون 
مدیرعامل در حوزه ریســک و امنیت فناوری اطلاعــات، مدیریت طراحی و 
استقرار اولین مرکز عملیات امنیت SOC در حوزه سرویس های بانکی، مدیریت 
طراحی و اســتقرار پلتفرم بلاک چین برنا )زیرســاخت رمز ریال(، مدیریت 
طراحی و استقرار سیستم های نرم افزاری مبتنی بر هوش مصنوعی و یادگیری 
ماشــینی، طراحی مدل مفهومی مرکز کاشــف و طراحی ساختار و مدیریت 
استقرار ســاختارهای امنیت، ریسک و حسابرسی )ممیزی( فناوری اطلاعات 
فعالیت کرده اســت. فرزین همچنین در این مراســم ضمن تقدیر و تشکر از 
خدمات ارزنده دکتر محرمیان طی پنج ســال گذشــته، در حکمی وی را به 

سمت مشاور رئیس کل بانک مرکزی منصوب کرد.

در ۶ ماه نخست امسال صورت گرفت

فروش ۸ تن شمش طلا در ۳۶ 
حراج

طی شش ماهه نخست سال جاری، معادل ۸.۱ تن شمش طلا در ۳۶ جلسه 
حراج مرکز مبادله ارز و طلا، معامله و خریداری شد.به گزارش ایسنا، در سال 
۱۴۰۱ بانک مرکزی به  منظور بهبود فرآیند سیاست گذاری، نظارت بهتر و رفع 
چالش های پولی و ارزی کشــور، اقدام بــه راه اندازی مرکز مبادله ارز و طلای 
ایران کرد و در این راســتا، مرکز مبادله وظایفــی از جمله تامین حداکثری 
نیازهای واقعی ارزی کشور، ابزارسازی در بازارهای ارز و طلا در شبکه رسمی و 
تحت نظارت بانک مرکزی، نهادسازی برای انجام معاملات ارز و طلا در شبکه 
رســمی و ایجاد مرجعیت رســمی قیمت در بازار ارز و طلا را بر عهده گرفت.

اولین جلسه حراج شمش طلا در تاریخ ۲۷ دی ماه سال گذشته اولین جلسه 
حراج شمش طلا در مرکز مبادله ایران در راستای جلوگیری از قاچاق و برای 
تامین نیاز صنعت طلا و جواهر و در جهت ساماندهی و نظارت بر بازار معاملات 
شــمش طلا که عرضه آن از ســوی صادرکنندگان مکلف به رفع تعهد ارزی 
صورت می گرفت، نخستین جلسه حراج شمش طلا برگزار و تا پایان آن سال 
)۱۴۰۲(، ۱۵ جلســه حراج شمش طلا تشکیل و در مجموع ۱۸۳۹ کیلوگرم 
شــمش طلای استاندارد مورد معامله قرار گرفته و خریداری شد.متقاضیان و 
خریداران این شــمش ها شامل تولیدکنندگان مصنوعات طلا، خرده فروشان 
طلای آبشده و عمده فروشان شمش طلا بوده که دارای مجوز و مدارک رسمی 
مربوط به رسته شغلی خود و قابل استعلام از درگاه ملی مجوزها هستند.آمار 
حراج در نیمه نخســت سال ۱۴۰۳اولین جلســه حراج شمش طلا در سال 
جاری )جلســه شــانزدهم( در تاریخ ۱۹ فروردین ماه برگزار و ۲۴۶ کیلوگرم 
شمش طلا در این جلسه خریداری و آخرین جلسه حراج شمش طلا روز سه 
شنبه ۲۷ شهریور ماه برگزار شد که طی آن ۱۶۸ کیلوگرم شمش طلا معامله 
شد. بنابراین، از ابتدای سال جاری تا پایان شهریورماه، در مجموع ۳۶ جلسه 
حراج شمش طلا برگزار و هشــت هزار و ۱۶۷ کیلوگرم )۸.۱ تن( شمش در 
این جلســات معامله و خریداری شده است.شکسته شدن رکورد معاملات در 
حراج چهلم رکورد بیش ترین میزان خرید شــمش طلا از سوی متقاضیان در 
حراج های مرکز مبادله تا امروز مربوطه به حراج چهلم در تاریخ ۱۴ مرداد ماه 
سال جاری اســت که طی این جلسه ۵۶۷ کیلوگرم شمش طلا به ارزش دو 
هزار و ۶۷۶ میلیارد تومان )۲.۶۷ همت( از سوی متقاضیان، خریداری شد.۵۱ 
حراج و معامله ۱۰ تن شمش طلا گفتنی است؛ از زمان آغاز اولین جلسه حراج 
شــمش طلا تا امروز، در مجموع ۵۱ حراج برگزار شده که طی آن ۱۰ هزار و 
۶ کیلوگرم شــمش طلای اســتاندارد با عیار ۹۹۵ در هزار و به ارزش بیش از 
۴۴.۴ هزار میلیارد تومان )۴۴.۴ همت( ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد 

کشور بازگشته اشت

گزیده خبر پزشکیان پیش از سفر به نیویورک:

صدایحقطلبیرادرسازمانمللبهگوشجهانیانمیرسانیم

یک مقام صنفی:

فروشگاههایاینترنتیصلاحیت
توزیعبهداشتیگوشتراندارند

طرح کشاورزی »جفیر« خوزستان پس از 
۲۹ سال تعیین تکلیف شد

دبیر انجمن صنفی کارفرمایی توزیع کنندگان گوشــتی خام )سفید و قرمز( استان تهران 
گفت: زنجیره توزیع گوشت خام با استفاده از ظرفیت افراد متخصص ساماندهی شده است 
و گوشــت با رعایت کامل نکات بهداشتی توزیع می شود.به گزارش ایسنا، محسن عباسی 
با بیان اینکه هدف از تشکیل انجمن صنفی کارفرمایی توزیع کنندگان گوشت، ساماندهی 
واحدهای توزیع گوشــت در استان تهران بوده اســت، گفت: پیش از راه اندازی این انجمن 

شاهد حضور افراد فاقد صلاحیت و بدون شناسنامه سلامت در این صنف بودیم.....

برق دار شدن ۳۰۰ میلیون آفریقایی با ۹۰ 
میلیارد دلار

مجری طرح گندم اعلام کرد

پرداخت ۸۰ درصد از مطالبات 
گندمکاران

میانگینمصرفآبتهرانیهادرشبانهروز۲۵۰لیتر
است
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گزیده خبر
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران:

حادثه معدن طبس ناشی از اهمال 
در سیستم های اجرایی و نظارتی 

است

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران با ابراز همدردی و اعلام تسلیت و 
تعزیت به جامعه کارگری به ویژه خانواده های کارگران جان باخته در معدن ذغالسنگ 
طبس، این حادثه را ناشی از اهمال در سیستم های اجرایی و نظارتی دانست و خواستار 
پاســخگویی مسئولان دســتگاه های مربوطه در این خصوص شد. سمیه گلپور ـ در 
گفت وگو با ایسنا، با انتقاد از پایین بودن مساله ایمن سازی در معادن حادثه خیر اظهار 
کرد: این فاجعه دردناک حاصل اهمال در استانداردســازی و سالم سازی محیط کار از 

سوی مسئولان مربوطه در وزارت صمت،   کار و بهداشت قلمداد می شود.
وی با انتقاد شدید از تکرار این گونه حوادث تلخ گفت:چرا نتایج و گزارشاتی که منجر 
به حل این معضل بزرگ کارگری در مشــاغل ســخت و زیان آوری چون معدنکاری 
می شــود در مورد حوادث تلخ قبلی نظیر معدن یورت، معدن طزره و معدن شــازند 
منتشــر نمی شود؟ چرا باید همه ساله شاهد جان باختن تعدادی از جوانان شاغل در 
معادن کشــور باشیم که با عرق جبین و کد یمین با حداقل حقوق غیرمکفی مصوب 
شــورای عالی کار در سخت ترین شــرایط کار می کنند و نمی دانند که آیا صبح که از 

منزل خارج می شوند چقدر شانس دیدن عزیزانشان را خواهند داشت؟
گلپور با یادآوری ارزش جان معدنکاران و لزوم توجه به این اصل مهم از سوی صاحبان 
معــادن گفت: در تمام دنیا غالبا کارگران معدن صاحب ســهمی ولو اندک از معدنی 
هستند که در آن کار می کنند، ولی آیا در معدن یورت،   طرزه و شازند نیز چنین است؟ 

اساسا ایمن سازی و استانداردسازی معادن چقدر اجرا می شود؟
این مقام کارگری مســئولان را در جان باختن این کارگران مظلوم پاسخگو دانست و 
گفت:اگر معدن امن نیســت چرا در آن فعالیت انجام می گیرد و کارگران با ناامنی در 
آن کار می کنند؟ چرا دستگاه های نظارتی و قضایی به این مساله ورود نمی کنند؟ مگر 
سال گذشــته به مقاوله نامه ۱۵۵ سازمان جهانی کار در زمینه ایمنی و بهداشت کار 
نپیوستیم؟ هنوز داغ معدن کاران مظلومی که چندی قبل از همین معادن حادثه خیر 
عروج کردند سرد نشده است که چنین اتفاق ناگواری را در اثر اهمال کاری در نظارت 

و اجرا شاهد هستیم.
به گفته وی همه ســاله حــوادث معدنی، جاده ای و حین اشــتغال کارگران به ویژه 
کارگران ساختمانی در مشاغل مختلف جان صدها و هزاران نفر را می گیرد ولی برای 
حفاظت از جان کارگران معدن برنامه ای وجود ندارد و نکته جالب این است که بحث 

صلاحیت ایمنی پیمانکاران از شروط مناقصه حذف می شود.
گلپور با بیان اینکه این فاجعه ناشی از اهمال در سیستم های اجرایی و نظارتی است و 
هیچ کدام قابل توجیه نیست، گفت: به عنوان رئیس یکی از سه تشکل بزرگ کارگری 
از مسئولان می خواهیم که هر چه سریع تر در این خصوص به جامعه کارگری توضیح 

داده شود.

نمایش ۲۱ موشک بالستیک نیروی 
هوا فضای سپاه در رژه تهران

در جریان رژه نیروهای مسلح و همزمان با آغاز هفته دفاع مقدس۲۱ موشک بالستیک 
به نمایش درآمد.به گزارش خبرنگار مهر، در جریان رژه امروز نیروهای مســلح که به 
مناسبت آغاز هفته دفاع مقدس در جوار حرم بنیان گذار کبیر انقلاب امام خمینی )ره( 
برگزار شد، ۲۱ موشک بالستیک به نمایش درآمد که شامل ۲ تیر موشک خیبرشکن، 
۲ تیر موشــک فتاح، ۴ تیر موشک حاج قاســم، ۲ تیر موشک قدر اچ، ۲ تیر موشک 

عماد، ۳ تیر موشک خرمشهر، ۴ تیر موشک سجیل و ۲ تیر موشک جهاد می شود.

قالیباف: کمیسیون صنایع متخلفان 
احتمالی حادثه انفجار معدن 

زغال سنگ طبس را شناسایی کند

رئیس مجلس شــورای اسلامی به کمیســیون صنایع و معادن مجلس ماموریت داد تا با 
فوریت نسبت به بررسی دقیق علل وقوع حادثه انفجار معدن طبس و شناسایی متخلفان 

احتمالی اقدام کرده و گزارش آن را به مجلس ارائه دهد.
به گزارش ایسنا، متن پیام ماموریت محمدباقر قالیباف رئیس مجلس به کمیسیون صنایع 

و معادن به دنبال وقوع حادثه انفجار معدن زغال سنگ طبس به شرح زیر است:
» بسم الله الرحمن الرحیم

وقوع حادثه انفجار گاز در معدن زغال سنگ معدنجوی طبس در استان خراسان جنوبی، 
که موجب جان باختن تعــدادی از معدن کاران خدوم و کارگران زحمتکش گردید، باعث 

تاثر و تألم شد.
لازم اســت نهادهــای امدادرســان اقدامات درمانــی و کمک های لازم بــه مصدومان و 
آسیب دیدگان را انجام داده و کمیسیون صنایع و معادن مجلس با فوریت نسبت به بررسی 
دقیق علل وقوع حادثه و شناسایی متخلفان احتمالی اقدام کرده و در اسرع وقت گزارش 

آن را به صحن مجلس شورای اسلامی ارائه کند.
ضمن اظهار تســلیت به مردم شریف استان خراســان جنوبی، کارگران پرتلاش کشور و 
خانوادهای داغ دیده، برای مصدومان شــفای عاجل و برای جان باختگان رحمت و مغفرت 

الهی و برای بازماندگان صبر و اجر از درگاه خداوند مسئلت می کنم.«

در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل؛

»عراقچی« با همتای بحرینی خود 
دیدار کرد

وزیر امور خارجه ایــران با همتای بحرینی 
خــود دیــدار و گفت وگو کرد.بــه گزارش 
خبرگزاری مهر، ســید عباس عراقچی وزیر 
امور خارجه ایران که برای شرکت در هفتاد 
و نهمین نشســت مجمع عمومی سازمان 
ملل به نیویورک سفر کرده است، با همتای 

بحرینی خود دیدار و گفت وگو کرد.گفتنی اســت، وزیر امور خارجه کشــورمان در صدر 
هیئتی جمعه شــب به وقت محلی )آمریکا( به منظور شرکت در هفتاد و نهمین نشست 
مجمع عمومی ســازمان ملل متحد وارد فرودگاه جان اف کندی نیویورک شــد.هفتاد و 
نهمین نشســت مجمع عمومی سازمان ملل در سطح ســران از روز سه شنبه برابر با ۲۴ 

سپتامبر ۲۰۲۴ )سوم مهرماه ۱۴۰۳( در مقر سازمان ملل در نیویورک گشایش می یابد.

در پیام سردار جلالی مطرح شد؛

اقتدار ملی ناشی از دفاع مقدس 
معادلات قدرت در غرب آسیا راتغییر 

داد
رئیس سازمان پدافند غیرعامل بیان کرد: دفاع مقدس باعث شد فرهنگ مقاومت و ایستادگی 
در برابــر هر گونه ظلم و تجاوز برای ملت های آزاده جهان متبلور و نهادینه شــود.به گزارش 
خبرگزاری مهر، ســردار جلالی در پیامی به مناسبت هفته دفاع مقدس، اظهار داشت؛ هفته 
دفاع مقدس یادآور روزهایی اســت که ملت ایران با دلاوری، شــجاعت و اســتقامت در برابر 
تجاوز دشــمن بعثی که توسط جبهه اســتکبار با بن دندان مسلح شده بود ایستاد و با اتحاد 
و همبســتگی، از مرز و بوم، هویت، فرهنگ و ارزش های خود دفاع کرد.وی افزود: این هفته 
فرصتی اســت تا یاد و خاطره ی تمامی شهدا، جانبازان، آزادگان و رزمندگان دلیر این مرز و 
بوم را گرامی بداریم که در سخت ترین شرایط و با دست های خالی، اما با قلبی سرشار از ایمان 
ندای پیر فرزانه انقلاب خمینی کبیر را لبیک گفتند تا دشمن متجاوز نتواند حتی یک وجب 
خاک ایران غصب کند.دفاع مقدس نه تنها یک دوره هشت ســاله از مقاومت و ایثار بود، بلکه 
باعث شــد فرهنگ مقاومت و ایســتادگی در برابر هر گونه ظلم و تجاوز برای ملت های آزاده 
جهان متبلور و نهادینه شود.جلالی بیان کرد: یکی از تجارب و دستاوردهای مهم و راهبردی 
دفاع مقدس این آموزه بود که تولید و پاسداشت امنیت ملی جز از طریق اتکای به توان داخلی 
و محصولات و فناوری های بومی میسر نخواهد و هرنوع غفلت از توطئه دشمن نتیجه جز تولید 
ناامنی نخواهد شد.رئیس سازمان پدافند بیان داشت: این هفته، نمادی از مقاومت، ایستادگی 
و ایمان مردمی اســت که با تکیه بر ارزش های والای انسانی و اعتقادی، توانستند حماسه ای 

جاودان خلق کنند. حماســه ای که امتداد آن را در عملیات طوفان الاقصی و پس از آن وعده 
صادق، موازنه های قدرت در جهان را بر هم زد و شور و شعور جهانی را در میان آزادگان جهان 
علیه جبهه استکبار به راه انداخت.وی افزود: ضمن گرامیداشت یاد و خاطره ی تمامی شهیدان، 
جانبازان، ایثارگران و خانواده های صبور و بزرگوار آنان، هفته دفاع مقدس را به همه هم میهنان 
عزیز تبریک می گویم و از خداوند منان آرزوی سربلندی، سلامتی و موفقیت برای ملت ایران 
دارم. هفته ای که در آن، نام ایران با افتخار و ســربلندی بر تارک تاریخ جاودانه شد و فرهنگ 

مقاومت در قلب هایمان ریشه دواند.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس 
گفــت: فردا بــا حضور وزیــر اطلاعات و 
مسئولانی از سپاه پاسداران و وزارت امور 
خارجه، ابعاد حادثه تروریســتی در لبنان 
بررســی خواهد شــد.به گزارش خبرنگار 
مهر، ابراهیم رضایی سخنگوی کمیسیون 
امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: اظهار نظر یکی 
از همکاران ما درباره موضوع دخالت ایران 
در برخی از تجهیــزات لبنان و حزب الله، 
اظهارنظر شخصی ایشــان است و موضع 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اســلامی نیست.وی ادامه 
داد: تاکنون نه مجلس شورای اسلامی و نه 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی، هیچ گونه بررسی 
در ایــن ارتبــاط انجام نداده و جلســه و 
مطلبی در این مورد نبوده است.سخنگوی 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شــورای اســلامی تصریــح کرد: 
در ارتبــاط بــا حوادث منطقــه از جمله 
حوادث تروریســتی لبنان و برای بررسی 
ابعاد مختلــف امنیتی و فنی این حوادث، 

کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شــورای اسلامی صبح فردا )دوشنبه 
۲ مهر ماه( جلسه فوق العاده ای با حضور وزیر 
اطلاعات و تعدادی از مدیران این وزارتخانه، 
مســئولان، فرماندهان و مدیرانی از ســپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی، وزارت اطلاعات و 
وزارت امور خارجه و برخی دیگر از دستگاه ها 
خواهد داشــت و ابعاد مختلف این حادثه را 
مورد بررســی قرار خواهیم داد.نماینده مردم 
دشتستان در مجلس شورای اسلامی افزود: ما 
به شدت اقدام تروریستی رژیم صهیونیستی 
علیه لبنان را محکــوم می کنیم و این اقدام 
در ادامــه جنایت هــای ۷۰ ســاله و به ویژه 
جنایت های یک سال اخیر این رژیم ارزیابی 
می شود.رضایی تاکید کرد: رژیم صهیونیستی 
با ترور ملت لبنان و با اقدام تروریستی علیه 
یک ملت و اقدام تروریستی علیه غیرنظامیان 
در لبنان ثابت کرده اســت که چیزی به جز 
زبان زور نمی فهمد و ما معتقدیم که از همه 
ابزارها برای خنثی کردن وحشــی گری ها و 
آدم کشــی های رژیم صهیونیستی و ماشین 
ترور و ماشین آدم کشی و کودک کشی این 

رژیم باید استفاده کنیم.

رئیس جمهور گفت: در مجمع عمومی سازمان ملل صدای مردم کشورمان، صدای حق طلبی 
و صدای عدالت خواهی را که باور و اعتقاد ما اســت، به گوش کسانی که در آنجا حضور پیدا 
می کنند، می رســانیم.به گزارش خبرنگار مهر، مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشورمان در 
سخنرانی خود پیش از سفر به نیویورک برای حضور در مجمع عمومی سازمان ملل در فرودگاه 
بین المللی مهرآباد تهران، گفت: ان شاءالله امیدوارم در مجمع عمومی سازمان ملل صدای مردم 
کشــورمان، صدای حق طلبی و صدای عدالت خواهی که باور و اعتقاد ما اســت را بتوانیم به 
گوش کســانی که در آنجا حضور پیدا می کنند، برسانیم.وی افزود: سازمان ملل متحد که از 
سازمان های بسیار مهم و دستاورد مهم بشریت است، جایگاهی است که همه رؤسای جمهور 
کشورهای دنیا در آنجا حضور پیدا می کنند و حضور آنها برای ایجاد صلح و آرامش و حفظ کره 

خاکی که در آن زندگی می کنیم و حل اختلافات و مشکلاتی که در کره خاکی اتفاق می افتد، 
است.رئیس جمهور تصریح کرد: این جایگاهی است که اصولاً اگر وظیفه و رسالت خود را به 
درســتی انجام دهد، آن وقت نباید کشوری پیدا شود که به خاطر قدرت علم و تکنولوژی که 
دارد بقیه قدرت ها و کشورها را آنگونه که دلش می خواهد، بمباران کند و مردم زنان و کودکان 
را بکشد و هر جایی را که دلش خواست از جمله خانه ها و بیمارستان ها را بدون هدف بمباران 
کند و تازه بگوید آنجا هدف تروریســتی بوده اســت.رئیس جمهور تاکید کرد: این رژیم در 
حقیقت هر کاری را که انجام می دهد، برای آن توجیهی قرار می دهد و متأسفانه یک تعداد از 
کشورهایی که به ظاهر مدافع حقوق بشر هستند، آن را می پذیرند و قبول می کنند که متجاوز 

به دنبال تروریست ها است در حالی که واقعیت غیر از این ها است.

پزشکیان در ادامه با اشاره به جنایات رژیم صهیونیستی و مدافعان غربی آن اظهار کرد: کاری 
را که این ها می کنند روحیه مردانگی و انســانیت را در نگاه کسانی که وجدان و آگاهی دارند 
و مســتقل از اینکه در چه دین و باوری باشــند جریحه دار می کند.وی گفت: در سازمان ملل 
می شــود این مســائل را مطرح کرد و طبیعتاً می شود با رؤسای جمهوری کشورهای مختلف 
جلســاتی داشته باشیم و در رابطه با همین چارچوب ها و برای ایجاد صلح و امنیت در جهان 
گفت وگو کنیم.رئیس جمهور با اشــاره به حضور ایرانیان در خارج از کشــور در آمریکا اذعان 
کرد: می توانیم با ایرانیانی که در آنجا حضور دارند نشست گفت وگو کرده و نگاهمان را با آنها 
تبــادل کنیم و جوی را که در خارج از کشــورمان برای ما و ایــران به وجود آورده اند، خنثی 
کنیم، زیرا واقعیت آن چیزی نیســت که دشــمنان در خارج از کشور و از پشت تریبون ها و 
صفحات تلویزیون ها برای کشورمان ساخته اند.رئیس قوه اجرای کشورمان ادامه داد: ایران ما 
خیلی امن تر و آزادتر از آن چیزی است که آنها برای آن تصویر درست کردند و البته این حرف 
به معنای آن نیســت که ما مشکل نداریم قطعاً مشــکل داریم. حتماً در رفتار و برخوردهای 
ما اشــکالاتی وجود دارد اما نیت و قصد و اساس کشور ما و نظام جمهوری اسلامی بر اساس 
برپایی حق اســت و عدالت و دیدن همه مردم عزیز در کشورمان است.رئیس جمهور با اشاره 
به شعارهای انتخاباتی خود تصریح کرد: هدف نظام جمهوری اسلامی دیدن همه مردم عزیز 
کشورمان است و این همان حرفی است که در انتخابات زدیم که ایران برای همه ایرانیان است. 
این کشور برای همه ایرانیان است؛ چه آنها که در داخل ایران هستند و چه آنها که در خارج 

هستند و باید کمک کنیم کشوری آباد و آزاد و مستقل و سربلند درست کنیم.
وی ادامه داد: امیدوارم در این فرصتی که دســت خواهــد داد بتوانیم هم با ایرانیان صحبت 
کنیم، همچنین با رسانه های مختلفی که وجود دارد صحبت کرده و نگاه و موضعمان را اعلام 
کنیم. در عین حال با کشــورها و رؤســای جمهور آنها گفت وگو داشته باشیم و نسبت به راه 
حل های مختلف در رابطه با صلح، امنیت، اقتصاد، تولید، ســرمایه گذاری، گردشگری و دیگر 
کارها که می توانیم با یکدیگر داشته باشیم، گفت وگو خواهیم کرد و من تصور می کنم بتوانیم 
به درستی رســالت خود را انجام دهیم و ان شاءالله دستاوردهای خوبی خواهیم داشت.رئیس 
جمهور در پایان سخنان خود با اشاره به حادثه دل خراشی که در معدنی در طبس اتفاق افتاده 
است، اظهار کرد: در آخر این را بگویم که متأسفانه خبردار شدیم در طبس و در یکی از معادن 
زغال سنگ کشور انفجاری رخ داده و متأسفانه تعدادی از عزیزان کشورمان جانشان را از دست 
دادند که من از این جایگاه و صفحه تلویزیون، خدمت خانواده های عزیز آنها تســلیت عرض 
می کنم. در همین رابطه با وزیر کشــور، وزیر بهداشــت و درمان و وزیر صنعت معدن تجارت 
صحبت کردیم و با تمام تلاش پیگیر مشکلات آن عزیزان خواهیم بود.وی ادامه داد: همچنین 
در صحبتی که با وزیر صنعت انجام دادم قرار شــد که این روند درسی شود که از این به بعد 
در معادن کشــور سیســتم و برنامه ای پیاده شود که این اتفاقات دیگر شکل نگیرد.پزشکیان 
گفت: من تصور می کنم ما می توانیم پیشگیری کنیم لذا باید استانداردی که در معادن باشد، 
در حدی باشــد که عزیزانی که آنجا شــبانه روز تلاش می کنند خطری آنها را تهدید نکند و 
امیدوارم این اتفاق بیفتد.وی ادامه داد: مجدداً خدمت خانواده های عزیز جان باختگان تسلیت 

عرض می کنم و هر کاری که از دستمان بر بیاید برای پشتیبانی از آنها انجام خواهیم داد.

سید عباس عراقچی در نیویورک عصر شنبه به وقت محلی در ادامه دیدارهای خود با »جاسم محمد البدیوی« دبیر کل شورای همکاری 
خلیج فارس دیدار و گفت و گو کرد. به گزارش خبرگزاری مهر، وزیر امور خارجه ایران و دبیرکل شورای همکاری خلیج فارس در این 
دیدار که در محل اقامت عراقچی برگزار شد، در باره مسائل منطقه ای با یکدیگر گفتگو کردند.پیش از این سید عباس عراقچی وزیر امور 
خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد در نیویورک با خانم سیگرید کاگ 

هماهنگ کننده سازمان ملل در امور بازسازی و مسائل انسان دوستانه غزه دیدار و گفت و گو کرد.وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد در نیویورک با وزیران امور خارجه کویت و کوبا دیدار و گفت وگو کرد.سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و »عبدالله علی الیحیا« وزیر امور خارجه 
کویت ضمن دیدار در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک، با یکدیگر گفت وگو کردند.همچنین وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و 

نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک میزبان »برنو رودریگز پاریلا« وزیر امور خارجه کوبا شد و در این دیدار به تبادل نظر پرداختند.

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: آماده همکاری با کوبا برای گسترش روابط دو جانبه در همه زمینه ها هستیم.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس 
عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و »برنو رودریگز پاریلا« وزیر امور خارجه کوبا در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان 
ملل در نیویورک در خصوص مسائل دوجانبه، منطقه ای و بین المللی رایزنی کردند.وزیر امور خارجه ایران دعوت شهید رئیسی رئیس فقید جمهوری 
اسلامی ایران از آقای رائول کاسترو رئیس جمهوری کوبا برای سفر به ایران را یادآوری و تاکید کرد: ما آماده همکاری با کوبا برای گسترش روابط دو 
جانبه در همه زمینه ها هستیم.عراقچی با اشاره به اقدام یکجانبه و سیاسی کنگره آمریکا در قرار دادن نام کشور کوبا در فهرست کشورهای به اصلاح 
حامی تروریسم، این امر را محکوم کرد و آن را در ادامه سیاست های خصمانه از سوی آمریکا دانست.وزیر امور خارجه کشورمان افزود: ما به عنوان یکی از 
قربانیان تحریم های آمریکا، شرایط مردم کوبا را کاملاً درک و از آن کشور در برابر تحریم های آمریکا حمایت می کنیم.عراقچی با تشریح آخرین وضعیت منطقه غرب آسیا تصریح کرد: جنایت های 
دولت نتانیاهو در غزه و لبنان از سر استیصال و به دلیل شکست آنها در غزه است.»برنو رودریگز پاریلا« وزیر امور خارجه کوبا نیز در این دیدار از توسعه مناسبات دوجانبه در حوزه های اقتصادی، 

دانشگاهی و علمی میان تهران – هاوانا استقبال کرد و گفت: ما از جمهوری اسلامی ایران در مقابل سیاست های خصمانه ایالات متحده آمریکا حمایت می کنیم.

عراقچی در دیدار با وزیرخارجه کوبا:

دیدار عراقچی با دبیرکل شورای همکاری خلیج آماده همکاری با کوبا برای گسترش روابط دوجانبه هستیم
فارس در نیویورک

رضایی خبر داد؛

جلسه فوق العاده  کمیسیون امنیت ملی درباره حوادث تروریستی لبنان

صدایحقطلبیرادرسازمانمللبهگوشجهانیانمیرسانیمپزشکیان پیش از سفر به نیویورک:
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گزیده خبر میانگین مصرف آب تهرانی ها در شبانه روز ۲۵۰ لیتر است
مدیرعامل شرکت آبفای اســتان تهران گفت: میانگین مصرف آب 
هر شهروند تهرانی در شبانه روز ۲۵۰ لیتر بوده، در حالی که الگوی 
مصرف استاندارد ۱۳۰ لیتر است و بنابراین مصرف فعلی حدود دو 
برابر الگوی مصرف است و باید کاهش یابد.به گزارش ایسنا، محسن 
اردکانی در آیین "زنگ مدرســه، زنگ آب" که همزمان با آغاز سال 
تحصیلی جدید و سال آبی ۰۴-۱۴۰۳ با حضور رئیس پلیس راهور 
تهران بزرگ در دبســتان دخترانه "آرمینه مصلی نژاد" برپا شد، در 
جمع ۵۰۰ نفری دانش آموزان این مدرسه با بیان اینکه مصرف آب 
در تهران دو برابر الگوی مصرف است، نقش آموزگاران و دانش آموزان 
را در فرهنگ سازی مصرف بهینه آب و جبران ناترازی بین منابع و 
مصارف بسیار موثر خواند. به گفته وی، برنامه ای مشترک با پلیس 
راهنمایــی و رانندگی تهران بزرگ بــا عنوان "همیار پلیس، حامی 
آب" از ســال گذشته آغاز شده و در حال اجراست که شامل ترویج 
اســتفاده از کاه ایمنی و تاکید بر اهمیت آب برای بقا و ســامتی 
است. وی افزود: در تاریخ ۱۹ مردادماه ۱۴۰۳، میزان مصرف آب در 
شهر تهران به ۴ میلیون مترمکعب در شبانه روز و مصرف لحظه ای 
به ۶۰ هزار لیتر بر ثانیه رســید که رقم بالایی است  ضرورت دارد 
بــا مدیریت بهتر مصرف آب، این ناتــرازی را کاهش دهیم.به گفته 
وی، با شروع سال تحصیلی جدید، انتظار می رود مصرف بهینه آب 
آغاز شود چراکه مدارس بهترین مکان برای فرهنگ سازی ماندگار 
هستند و این اقدام تأثیر قابل توجهی خواهد داشت. به طوری که در 
سال گذشته، شهروندان تهرانی حدود ۲۴ میلیون مترمکعب کمتر 

از سال پیش از آن آب مصرف کردند.
وی با بیان اینکه مدرسه مصلی نژاد به عنوان پایلوت طرح "آب و کاه 
ایمنی، هر دو ضامن بقا و سامتی" انتخاب شده است، تصریح کرد: 
این برنامه به حدود ۲۰۰۰ مدرسه دیگر در تهران گسترش خواهد 
یافت. اردکانی همچنین درباره اتصال مدارس تهران به شبکه اصلی 
فاضاب، گفت: طبق قانون، مدارس ملزم به اتصال به این شبکه ها 
هســتند و توافق هایی با آموزش و پــرورش در این خصوص انجام 

شده است و تمامی مدارس تهران که هم اکنون به شبکه آب متصل 
هستند، به تدریج به شبکه فاضاب نیز متصل خواهند شد.

سیدابوالفضل موسوی پور - رئیس پلیس راهور تهران بزرگ نیز در 
این آیین از همکاری مشترک پلیس با شرکت آب و فاضاب استان 
تهران برای اجرای طرح "همیار پلیس، حامی آب" خبر داد و گفت: 
ما از سال گذشــته همکاری مان را با شــرکت آب و فاضاب آغاز 
کردیم و برای برگزاری این آیین، حدود دو ماه اســت که در روابط 
عمومی شرکت آب و فاضاب استان تهران و بخش اجتماعی پلیس 
راهور برنامه ریزی شــده است.وی افزود: هدف این است که در آغاز 

سال تحصیلی، در مدارس شعار مشترک "همیار پلیس، حامی آب" 
مطرح شود چراکه دانش آموزان می توانند نمایندگان ما در خانواده ها 
و جامعــه باشــند و رعایت قوانین راهنمایــی و رانندگی و مصرف 
بهینه آب را به بزرگ ترها یادآوری کنند.به گفته وی، همان طور که 
استفاده از کمربند ایمنی در دهه ۷۰ و ۸۰ نهادینه شد، قصد داریم 
با همراهی شهروندان و مسئولان، استفاده از کاه ایمنی را نهادینه 
کنیم تا این طرح به برنامه ای مســتمر تبدیل شود و بتوانیم تردد 
موتورسواران در شهر تهران را ســاماندهی کنیم.وی با بیان اینکه 
نیمی از تصادف های منجر به فوت، مربوط به موتورســواران است، 

اظهار کرد: در شــهر تهران، ۴ میلیون و ۳۰۰ هزار موتورســیکلت 
پاک شــده داریم که عدد بسیار زیادی اســت و ساماندهی تردد 

موتورسواران دغدغه و مطالبه همه شهروندان از مسئولان است.
موســوی پور تصریح کرد: ۵ هزار کاه ایمنی تهیه شــده است که 
در هفته نخســت مهرماه به دانش آموزان در مدارس مختلف شهر 
اهدا می شــود تا آنان این کاه ها را به اعضــای خانواده خود که از 
موتورسیکلت استفاده می کنند، هدیه دهند و این اقدام در راستای 
شعار »آب و کاه ایمنی، هردو ضامن بقا و سامتی« و برای ترویج 

و فرهنگ استفاده از کاه ایمنی انجام می شود.

برق دار شدن ۳۰۰ میلیون 
آفریقایی با ۹۰ میلیارد دلار

طرحی برای برق رسانی به ۳۰۰ میلیون آفریقایی تا سال ۲۰۳۰، با 
حمایت اولیه ۳۰ میلیارد دلار از ســوی بانک جهانی و بانک توسعه 
آفریقا، آغاز شــده است.به گزارش ایســنا، شماری از برجسته ترین 
سازمان های آب و هوایی جهان شامل »بنیاد راکفلر«، »اتحاد جهانی 
برای مردم و سیاره و انرژی پایدار برای همه« )GEAPP(، روز جمعه 

از تشــکیل یک مرکز کمک فنی برای بررسی پروژه ها و کمک به 
تامین بودجه برای کسانی که واجد شرایط برنامه »ماموریت ۳۰۰« 
هســتند، خبر دادند. هدف این طرح، جمع آوری  ۹۰میلیارد دلار 
یا بیشــتر از منابع متعدد است.در صورت موفقیت این طرح، نیمی 
از ۶۰۰ میلیون آفریقایی که به برق دسترســی ندارند، صاحب برق 
خواهند شــد. حدود سه چهارم از کسانی که در سراسر جهان برق 
ندارند، در آفریقا هستند و سودان جنوبی، بوروندی و چاد، به کمتر 
از ۱۲ درصــد جمعیت خود با برق رســانی دارند. این امر بهره وری 
را محــدود کرده و مانع رشــد اقتصادی در شــماری از فقیرترین 
کشورهای جهان شده است.گروهها در بیانیه ای اعام کردند بنیاد 
راکفلر و گروه GEAPP که این بنیاد همراه با صندوق زمین بیزوس 

و بنیاد ایکیا در سال ۲۰۲۱ تاسیس کردند، از ۱۰ میلیون دلار اولیه 
برای کمک به ۱۵ پروژه در ۱۱ کشــور آفریقایی، از بورکینافاســو 
تا موزامبیک، اســتفاده می کنند. این برنامه بر تامین انرژی پاک از 

طریق فناوری هایی مانند شبکه های کوچک متمرکز خواهد بود.
نمونه ای از پروژه ای که »ماموریت ۳۰۰« می تواند دنبال کند، پروژه 
DARES در نیجریه اســت که در آن بانک جهانی، برای گســترش 
استقرار شبکه های خورشیدی و کوچک پشت بامی برای برق رسانی 
به ۱۷.۵ میلیون نفر در کشوری که ۸۵ میلیون نفر به برق دسترسی 
ندارند، ۷۵۰ میلیون دلار اختصاص داده اســت.بر اســاس گزارش 
بلومبرگ، بانک جهانی در آوریل، اعــام کرد که ۲۵ میلیارد دلار 
به این برنامه اختصاص خواهد داد؛ در حالیکه بانک توســعه آفریقا 

تامین  بــه  متعهد 
پنج میلیــارد دلار 
می رود  انتظار  شد. 
انجمن  نشست  در 
المللی  بین  توسعه 
که  جهانی  بانــک 
در  دســامبر  در 
برگزار  جنوبی  کره 

می شود، تعهدات بیشتری اعام شوند. نشستی درباره این ابتکار در 
ژانویه در دارالسام تانزانیا برگزار خواهد شد.

بازار سرمایه در اولین روز هفته مثبت شد؛ به طوری که شاخص کل با افزایش ۱۸۳۹ واحد 
به رقم دو میلیون و ۹۸ هزار واحد رســید.به گزارش ایسنا، بازار بورس در اولین روز پاییز 
۱۴۰۳ افزایش داشــت. روز شنبه شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۱۸۹۳ واحد رشد 
کرد و در عدد دو میلیون و ۹۸ هزار و ۸۹۸ واحد ایستاد.شاخص هم وزن هم با رشد ۲۱۶۱ 
واحد به رقم ۶۸۹ هزار و ۷۶۶ واحد رســید.امروز بیش از ۲۵۵ هزار فقره معامله به ارزش 

۶۴۷۹ میلیارد تومان در بازار سهام انجام شد.نقشه بازار بورس ـ یکشنبه ۱ مهر ۱۴۰۳
فملی بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشت اما فارس و حکشتی اثر منفی ایجاد 

کردند. از نمادهای پرتراکنش نیز می توان به ذوب، وبانک و فولاد اشاره کرد.
روز شنبه شــاخص فرابورس ایران نیز ۷۸ واحد افزایش داشت و به ۲۱ هزار و ۹۲۶ واحد 
رسید. تعداد معامات امروز فرابورس ۱۴۸ هزار فقره و ارزش آن ۷۲۸۵ میلیارد تومان بود.

فزر و زاگرس بیشــترین اثر مثبت را بر شاخص فرابوس داشتند اما خاور تاثیر منفی ایجاد 
کرد. خاور، فزر و شــفام هم از نمادهای پرتراکنش بودند.دامنه نوسان بورس نیز روز شنبه 
۱۷ شــهریور از ۲ به ۳ درصد افزایش یافت. از روز یک شنبه )۱۴ مرداد ماه( تا چهارشنبه 
)۱۷ مرداد ماه( دامنه نوســان معامات ســهام به مثبت و منفی یــک درصد و معامات 
صندوق های ســرمایه گذاری ســهامی به مثبت و منفی دو درصد تغییر کرد و متعاقب آن 
دامنه نوســان معامات بورس از روز شنبه )۲۷ مرداد( تا ۱۷ شهریور به مثبت و منفی دو 
درصد تغییر یافت. روز شنبه هم این عدد به مثبت و منفی سه درصد افزایش یافت.دولت 
چهاردهم قصد دارد از طریق بازار سرمایه، پروژه های پیشران و طرح های دارای توجیه فنی 
و اقتصادی را به تحرک درآورد؛ موضوعی که در صورت اجرای صحیح، می تواند هم منافع 
مالی برای سهامداران داشته باشد و هم پروژه های نیمه تمام را به حرکت درآورد. با توجه به 
کمبود منابع بانکی، در روزهای اخیر بحث استفاده از منابع بورس برای اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن از سوی مسئولان وزارت راه و شهرسازی مطرح شد.روز گذشته هم عبدالناصر 
همتی ـ وزیر اقتصاد طی یادداشــتی در شبکه اجتماعی ایکس، نوشت: »اجرای پروژه های 
پیشران توسعه ای از طریق راه اندازی شرکت های سهامی عام پروژه محور، با مشارکت مردم و 
نهادهای مالی، یک ضرورت است.  لازمه ی موفقیت، اعاده اعتماد مردم به بازار سرمایه است. 

بازار سرمایه را با گسترش رقابت و شفافیت حمایت خواهیم کرد.«

دبیر ستاد فناوری های پزشکی بازساختی اعام کرد

حمایت از ایده ها و فناوری های 
نوظهور در حوزه فناوری پزشکی 

بازساختی و سلول بنیادی

دبیر ستاد توسعه فناوری های پزشکی بازساختی و سلول های بنیادی با اشاره به اهمیت 
موضوع توسعه فناوری ها و ایده های نوظهور در دنیای امروز بر حمایت از این فناوری ها در 
رویداد جایزه ملی نکست خبر داد.به گزارش ایسنا، احسان عارفیان اظهار کرد: جایزه ملی 
نکست در نظر دارد تا در جهت افزایش شتاب رشد شرکت های فناور، هم افزایی، هم آفرینی 
و رقابت فن آفرینان کشــور، تشویق ورود صنایع و شرکت های بزرگ و صاحب فناوری به 
توسعه در جهت فناوری های نوظهور و حمایت از توسعه سبد محصولات شرکت های فناور 
کشور از تمامی ایده های فناورانه و نوظهور حمایت کند.وی با اشاره به الزامات سند ملی 
علوم و فناوری های سلول های بنیادی، گفت: با توجه به سرعت توسعه علم و فناوری در 
دنیا طی ســالیان اخیر، تحولات بسیاری در تمامی حوزه ها رقم خورده و برخی حوزه ها 
از جمله حوزه پزشــکی بازساختی و سلول بنیادی نیز از این قاعده مستنثی نیستند، به 
طوری که رشــد و توسعه فناوری در این حوزه و سرمایه گذاری شرکت های بزرگ بسیار 
چشمگیر بوده است.دبیر ستاد توسعه فناوری های پزشکی بازساختی و سلول های بنیادی 
تاکید کرد: از نگاه بین المللی تخمین نرخ CAGR بیش از ۳۲ درصد این حوزه و افزایش 
سهم بازار ۴۲ میلیارد دلاری به ۳۹۹ میلیارد دلار از سال ۲۰۲۴ تا ۲۰۳۲، فعالیت بیش 
از ۲۸۵۰ شــرکت تولیدکننده و عرضه بیش از ۱۲۰ محصول مورد تایید ســازمان های 
تنظیم گر در دنیا نشان دهنده این موضوع است که فرصت رشد ویژه ای در این حوزه برای 
هسته های فناور و شرکت های دانش بنیان مهیا شده است.عارفیان خاطر نشان کرد: حال 
با توجه به رشــد و توسعه چشــمگیر حوزه پزشکی بازساختی و سلول بنیادی در دنیای 
امروز، حمایت از ایده ها و فناوری های نوظهور بسیار حائز اهمیت و ضروری است و می توان 
با شناســایی و حمایت از این فناوری های نوظهور در جهت توسعه اقتصاد دانش بنیان در 
کشور گام برداشت. به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، وی تصریح کرد: فن آفرینان، 
پیشروان زیست بوم فناوری هستند که با ایده ها و نوآوری های خود در جهت به کارگیری 
فناوری های نوظهور، نقش کلیدی را در توسعه اقتصاد دانش بنیان کشور ایفا می کنند. دبیر 
ســتاد توسعه فناوری پزشکی بازساختی و سلول های بنیادی بیان کرد: کمک به تعالی و 
افزایش ســرعت رشد زیست بوم فناوری در کشور می تواند از طریق ایجاد انگیزه بیشتر و 
حمایت از ایده های نوی این عناصر کلیدی محقق شود. یکی از اهداف اصلی جایزه ملی 
نکست نیز شناســایی و حمایت از این ایده های مبتنی بر فناوری های نوظهور به منظور 

تحقق »رؤیای بعدی« این پیشروان زیست بوم است.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان:

طرح کشاورزی »جفیر« خوزستان 
پس از ۲۹ سال تعیین تکلیف شد

ایسنا/خوزستان رییس سازمان جهاد کشاورزی خوزستان از حل مشکل و تعیین تکلیف 
واگذاری طرح ۴۰ هزار هکتاری ایثارگران جفیر پس از ۲۹ ســال خبر داد.مجید نبی پور 
امــروز اول مهرماه در جمع خبرنگاران اظهــار کرد: یکی از اولویت ها و وظایف مهم، حل 
مشــکات بهره برداران و سرمایه گذاران بخش کشاورزی است.وی ادامه داد: در این راستا 
جهت حل مسائل و مشــکات یکی از طرح های بزرگ واگذاری اراضی استان موسوم به 
طرح جفیر اقدامات موثری صورت گرفت.نبی پور افزود: ۴۰ هزار هکتار اراضی موســوم 
به جفیر واقع در شهرســتان های اهواز و هویزه به ۱۶ شــرکت تعاونی تولید، ایثارگران و 
جانبازان جنگ تحمیلی جهت اجرای طرح زراعت و کشــت علوفه در سال ۱۳۷۴ واگذار 
شد که به دلایل متعدد اجرای طرح با مشکل مواجه شد.بیشتر در این زمینه:باتکلیفی 
طرح کشاورزی "جفیر" در خوزستان پس از ۲۸ سال وی عنوان کرد: برای حل مشکات 
ایثارگران از سال ۱۴۰۰ جلسات متعدد با سازمان امور اراضی کشور، استاندار و مسئولین 
استانی برگزار و سرانجام پس از حدود ۲۹ سال و با اتخاذ تدابیر لازم مشکات طرح حل 
شــد.نبی پور اظهار کرد: در حال حاضر ۱۳ تعاونی جهت عقد قرارداد به دفترخانه اسناد 

رسمی معرفی شدند و ۳ پرونده نیز به زودی به دفترخانه ارسال می شوند.

دبیر انجمن صنفی کارفرمایی توزیع کنندگان گوشــتی خام )ســفید 
و قرمز( اســتان تهران گفت: زنجیره توزیع گوشــت خام با استفاده از 
ظرفیت افراد متخصص ســاماندهی شده است و گوشت با رعایت کامل 
نکات بهداشتی توزیع می شود.به گزارش ایسنا، محسن عباسی با بیان 
اینکه هدف از تشکیل انجمن صنفی کارفرمایی توزیع کنندگان گوشت، 
ساماندهی واحدهای توزیع گوشــت در استان تهران بوده است، گفت: 
پیش از راه اندازی این انجمن شاهد حضور افراد فاقد صاحیت و بدون 
شناسنامه ســامت در این صنف بودیم که اقدام به توزیع گوشت های 
ناســالم می کردند.وی ادامه داد: در قالب تعامل با دامپزشــکی گواهی 
عضویت برای اعضای صنف صادر شــده که  از این طریق محل فعالیت 
و نام نشــان صنفی آنها مشخص اســت.دبیر انجمن صنفی کارفرمایی 
توزیع کنندگان گوشتی خام )سفید و قرمز( استان تهران با بیان اینکه 
تمامی فرآورده های گوشــتی خام در سطح استان تهران توسط اعضای 
ایــن انجمن و افراد دارای صاحیت توزیع می شــود، گفت: این انجمن 
دارای مجوز از ســازمان های مربوطه است و از طریق واحدهای تولیدی 
گوشــت و اقام پروتئینی با کیفیت بالا در سریعترین زمان ممکن و با 
قیمت مناسب به دست مصرف کننده اصلی می رسد.عباسی یادآور شد: 
در زمان های خاص از جمله عید نــوروز، ماه رمضان، ماه محرم و صفر 
اقام پروتئینی به شکل ویژه و با قیمت مناسب تر بین مصرف کنندگان 
توزیع می شود.وی افزود: انجمن  توزیع کنندگان گوشت خام با استفاده 
از نخبگان و واحدهای صنفی مجاز و مجهز توانایی دارد تا گوشت گرم 
داخلی را همانند گوشــت های وارداتی توزیع کنند.دبیر انجمن صنفی 
کارفرمایی توزیع کنندگان گوشتی خام )سفید و قرمز( استان تهران با 
اشــاره به اینکه با استفاده از نظرات کارشناسان و با استفاده از ظرفیت 
استادان دانشگاهیان و نخبگان صنف سعی کرده ایم سطح خدمات این 
انجمن را افزایش دهیم، گفت: با اســتفاده از ظرفیت نخبگان و اساتید 
خبــره این صنف که بیش از ۳۰۰ عضو فعــال دارد، بخش عمده ای از 

مشکات در حوزه توزیع بزودی برطرف می شود.

وی با اشاره به اینکه این انجمن درصدد است تا فعالیت خود را عاوه بر 
استان تهران در سطح کشور گسترش دهد، افزود: این انجمن صفر تا صد 
امکانات تولید و توزیع فرآورده های گوشتی و زنجیره کامل از واحدهای 
تولید و توزیع گوشــت از جمله واحدهای پرورش، تولید، بســته بندی، 
نگهداری در ســردخانه، فروش و توزیع را در خود جای داده است.دبیر 
انجمن صنفی کارفرمایی توزیع کنندگان گوشــتی خام )سفید و قرمز( 
استان تهران با بیان اینکه با استفاده از تجربیاتی که در بخش توزیع اقام 
پروتئینی در استان تهران به دست آورده ایم می توانیم این شیوه توزیع 
را در سطح کشور گسترش دهیم، گفت: بر اساس اصل ۴۴ قانون اساسی 
بخش دولتی باید امــکان تجارت آزاد برای بخش خصوصی  و نهادهای 
مردمی فراهم شود.عباســی با بیان اینکه توزیع گوشــت سفید و قرمز 
یک فعالیت کاما تخصصی و بهداشــتی است که افراد دارای تخصص 
و امکانات باید آن را انجام دهند، گفت: هم اکنون شــاهد آن هســتیم 
که متاســفانه هر فردی که دارای توان مالی اســت تصور می کند می 
تواند وارد این صنف شــود در حالی که این کار، فعالیت کاما تخصصی 
است که با سامت مردم ارتباط مستقیم دارد.بنا بر اعام انجمن صنفی 
کارفرمایی توزیع کنندگان گوشــتی خام )سفید و قرمز( استان تهران 
وی با بیان اینکه نگهداری گوشــت و اقام پروتئینی فعالیتی بهداشتی 
و حســاس اســت که با امنیت غذایی مردم سرکار دارد، گفت: در حال 
حاضر شاهد آن هستیم  که فروشگاه های اینترنتی تبلیغات گسترده ای 
در خصوص توزیع گوشــت انجام می دهند امــا امکانات نگهداری و یا 
توزیع مناسب بهداشتی گوشت را ندارند.دبیر انجمن صنفی کارفرمایی 
توزیع کنندگان گوشــتی خام )سفید وقرمز( استان تهران با بیان اینکه 
انجمن  صنفی توزیع کنندگان گوشت بر زنجیره توزیع اقام پروتئینی 
توســط افراد متخصص تاکید بسیار دارد، گفت: توزیع این فرآورده ها با 
وسیله مناسب و با شرایط نگهداری خوب بسیار حائز اهمیت است، زیرا 
اگر گوشــت در محل مناسب نگهداری نشود به سرعت فاسد می شود و 

سامت مصرف کنندگان را تهدید می کند.

معاون تجارت و خدمات وزارت صنعت، معدن و تجارت، ضمن اشاره به سهم پنج میلیارد دلاری صنعت تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی 
کشور در سال، ایجاد دفتر تخصصی مجزا ذیل معاونت مربوطه در وزارت صمت را لازم دانست. به گزارش ایسنا، علیرضا شاه میرزایی با حضور 
در دومین کنگره موبایل ایران، در حاشیه این برنامه از توانمندی های بخش های مختلف زیست بوم موبایل کشور دیدن و با تعدادی از فعالان 
و کارآفرینان بخش های زنجیره تامین و ارزش این صنعت دیدار و و گفت وگو کرد.معاون تجارت و خدمات وزارت صنعت، معدن و تجارت، این رویداد را دریچه ای برای نمایش توانمندی ها و 
ظرفیت های فعالان این صنعت دانسته و گفت: ویژگی مهم کنگره موبایل حضور تمام بخش های زیست بوم از تولیدکنندگان، تامین کنندگان، توزیع کنندگان و خدمات پس از فروش تا مراکز 
فناوری و مجموعه های استارتاپی است که نشان دهنده اتحاد تمام بخش ها و تشکل های این زیست بوم است.شاه میرزایی ضمن اشاره به تعدد ذی نفغان، وسعت و اهمیت صنعت موبایل به ویژه در 
حوزه زنجیره تامین تلفن همراه کشور، تاکید کرد:  این صنعت مهم، از بسیاری از صنایعی که در وزارت صمت دارای دفاتر هستند، بزرگ تر است؛ براین اساس لزوم ایجاد دفتر تخصصی برای این 

بخش، بیش از پیش احساس می شود؛ البته تصمیم گیری در خصوص تخصیص دفتر ویژه تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی با معاونت مربوطه است.

مجری طرح گندم وزارت جهادکشاورزی ضمن بیان اینکه حدود ۸۰ درصد مطالبات گندمکارانی که محصول خود را به مراکز رسمی دولتی تحویل 
داده اند، پرداخت شده، اعام کرد که امسال با تولید بیش از ۱۵ میلیون تن گندم، جشن خودکفایی را خواهیم گرفت.به گزارش ایسنا، به نقل از  
وزارت جهادکشاورزی، سهراب سهرابی گفت: تا صبح امروز یکم مهر ماه ۱۱ میلیون و ۹۷۵ هزار تن خرید تضمینی گندم صورت گرفته که نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته یک میلیون و ۶۳۴ هزار تن  معادل ۱۶ درصد رشد نشان می دهد.وی ارزش گندم خریداری شده را ۲۱۱ هزار میلیارد 

تومان عنوان و اظهار کرد: از این مبلغ تاکنون ۱۶۷ هزار میلیارد تومان معادل حدود ۸۰ درصد مطالبات گندمکارانی که محصول خود را به مراکز رسمی دولتی تحویل داده اند، پرداخت 
شده است. سهرابی با بیان اینکه پرداخت مابقی پول کشاورزان پیگیری می شود، تصریح کرد: اکنون در اواخر خرید تضمینی گندم هستیم.وی در همین حال گفت: با پیش بینی حدود 
۱۲ میلیون تن خرید تضمینی گندم، تمام نیاز کشــور تامین می شــود.مجری طرح گندم وزارت جهادکشاورزی افزود: نیاز سالانه کشور به گندم ۱۱ میلیون و ۵۰۰ هزار تن است که از 
این میزان، ۱۰ میلیون تن نیاز گندم نان و یک میلیون و ۵۰۰ هزار تن نیاز صنف و صنعت اســت.وی درباره بذر گندم نیز گفت: تاکنون ۵۰۰ هزار تن  انواع بذر اصاح شــده در طبقات 

پرورشی، مادری و گواهی شده خریداری شده است.

معاون وزیر صمت مطرح کرد

لزوم ایجاد دفتری تخصصی برای صنعت تلفن 
همراه در وزارت صمت

مجری طرح گندم اعام کرد

پرداخت ۸۰ درصد از مطالبات گندمکاران

شاخص بورس از ۲ میلیون واحد گذشت
یک مقام صنفی:

فروشگاه های اینترنتی صلاحیت توزیع بهداشتی گوشت را ندارند
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در پی فراخوان مشترک بنیاد ملی علم ایران و بنیاد علوم روسیه، 
پس از ارزیابی از سوی بنیادها، تعداد ۱۵ طرح پذیرفته شده است.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بنیاد علم ایران، نحوه ارزیابی 
پیشنهاده ها )پروپوزال ها( بدین ترتیب بوده که پس از بررسی اولیه 
و تعیین داوران تخصصی، هر طرح به طور همزمان در دو کشــور 
مورد داوری قرار گرفته اســت. طی رونــد داوری ها در بنیاد ملی 
علم ایران، نتایج داوری در کمیته های موضوعی متشکل از اعضای 
کارگروه های تخصصی بنیاد و ســایر اساتید مرتبط مورد ارزیابی 
قرار گرفته اســت.ارزیابی نهایی بر اساس شاخص هایی همچون 
نتایج داوری ها، ضرورت حضور مجریــان خارجی و ارزش افزوده 
برای کشور )مانند تخصص پژوهشــگران، امکانات آزمایشگاهی 
و دانش فنی(، توانمندی مجری و همــکاران، اهمیت موضوع از 
دیدگاه ملی، دستاوردهای طرح وکیفیت پروپوزال صورت پذیرفته 
اســت.در پایان پس از تبادل نتایج ارزیابــی بین دو بنیاد، تعداد 
۱۵ طرح مورد تصویب نهایی قرار گرفته اند.جلســات کمیته های 
ارزیابــی برای تعیین بودجه و تعهدات طرح های مصوب با حضور 
متقاضیان طی دو هفته آینده برگزار خواهد شد و زمان دقیق آن 
متعاقباً اعلام می شــود.با توجه به رقابتی بودن این فراخوان و به  
دلیل محدود بودن تعداد طرح هــای قابل پذیرش و همچنین با 
لحاظ  کردن نتایج ارزیابی دو کشــور در جمع بندی نهایی، برخی 
از پیشــنهاده ها با وجود کیفیت علمی بالا و نتایج داوری مثبت 
در بنیاد در اولویت نهایی حمایتی قرار نگرفته اند که امید اســت 
در فرصت های بعدی در فراخوان های بین المللی یا داخلی، مورد 

پذیرش و حمایت مالی بنیاد ملی علم ایران قرار گیرند.

ترجمه کتاب »تمام استخوان هایش را بشمار« نوشته آپریل هنری 
توسط نشر آداش منتشر و راهی بازار نشر شد.به گزارش خبرنگار 
مهر، کتاب »تمام استخوان هایش را بشمار« نوشته آپریل هنری به 
تازگی با ترجمه زهرا رضوانی ثانی توسط نشر آداش منتشر و روانه 
بازار نشر شده است. این رمان ادامه داستان شین و گریفین است.

در این قصــه، گریفین این بار به اندازه شــین شــخصیت اصلی 
قرار دارد و می خواهد به ســوالات مخاطــب در مورد اینکه بقیه 
شخصیت ها چه سرنوشتی پیدا کردند، پاسخ بدهد.در قسمتی از 
این کتاب می خوانیم:شــین جیغ زد. صدای مرد مثل ری بود؛ اما 
امکان نداشــت ری باشــد، او حالا در زندان بود. وقتی به سمت 
ماشین رفت، در را باز کرد و تلاش کرد داخلش شود؛ افکارش به 
کلی بهم ریخته بود. دوک هم کنارش بود و دقیقاً مثل او ترسیده 
بود، داشت دیوانه وار به سمت ماشین هولش می داد و پنجه هایش 
داخل پایه شین فرو رفته بودند. او سرش را داخل ماشین برد، دم 
دوک هم به صورتش خورد، وقتی داشت دور خودش می چرخید، 
بلند بلند پارس می کرد و باعث می شــد گوشــش درد بگیرد. او 
محکم فرمان را گرفت و خودش را کاملًا به داخل ماشین کشید 
و ســپس پاهایش را داخل برد.اما دقیقاً قبل از اینکه در را ببندد، 
دســتی مچ دســت چپش را گرفت و او را به بیرون کشید. دوک 
خودش را جلو کشــید و در چند اینچی صورت شین قرار گرفت 
و شــروع به غرش و پس زدن آن شخص کرد و چنگال هایش به 
طرز دردناکی در ران پای شین فرو می رفتند.او مچش را در جهت 
انگشــت شست، شخص حمله کننده، ضعیف ترین قسمت دست 
هر فرد، چرخاند؛ پایش را محکم روی زمین فشار داد و در همین 
زمان تلاش کرد، هم در را ببندد و هم مچ دستش را بیرون بکشد.

آن مرد فحشی را در گوشش فریاد زد و با بستن در توسط شین، 
به زمین افتاد. شین با دست چپش روی بدنه در دست می کشید 
و دنبال دکمه ای برای قفل کردنش می کشــت. در همین زمان با 
دســت راســتش، به دوک را رد کرد و دکمه استارت را زد، هیچ 

اتفاقی نیافتاد.

در پی فراخوان مشترک اعلام شد؛
اجرای ۱۵ طرح علمی مشترک با 
حمایت بنیاد علم ایران و روسیه

توسط نشر آداش؛

ترجمه رمان »تمام استخواهایش 
را بشمار« چاپ شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

فارغ ز امید رحمت و بیم عذاب          آزاد ز خاک و باد و از آتش و آب

رنو مستر E-Tech با باتری بزرگ تر و شعاع حرکتی بیشتر معرفی شد

رنو اقدام به ارتقای ون مســتر E-Tech و جایگزینی باتری قدیمی ۳۳ کیلووات ســاعتی با نمونه جدید ۵۲ کیلووات ساعتی کرد. 
به همین خاطر ون کوچک و تجاری رنو هم اکنون می تواند حداکثر شــعاع حرکتی ۲۰۳ کیلومتری داشــته باشد که نسبت به 
برد ۱۲۰ کیلومتری مدل قبلی بهبود ۶۸ درصدی را نشان می دهد. مستر E-Tech علیرغم ابعاد بزرگ خود از باتری کوچک ۳۳ 
کیلووات ساعتی نسل اول Zoe استفاده می کرد. خانواده مستر در سال ۲۰۱۹ فیس لیفت شد اما این خودروساز فرانسوی باتری 
۵۲ کیلووات ساعتی Zoe به روز را در این خودرو نصب نکرد. سرانجام اواخر سال ۲۰۲۱ اعلام شد این باتری در دسترس خریداران 
مستر E-Tech خواهد بود و حالا این اتفاق رخ داده است. باتری لیتیوم-نیکل-منگنز-کبالت رنو وزن ۳۵۰ کیلوگرمی دارد و ابعاد 
آن با باتری قبلی فرقی نمی کند به همین خاطر استفاده از باتری جدید تأثیر منفی روی فضای بارگیری نداشته است. از دیگر 
فاکتورهایی که روی بهبود شــعاع حرکتی مؤثر بوده اند می توان به ترمز احیا شونده، لاستیک هایی با مقاومت چرخشی پایین و 
حالت رانندگی اکو اشاره کرد. شعاع حرکتی ۲۰۳ کیلومتری مناسب کسب وکارهای شهری خواهد بود هرچند این میزان شعاع 

حرکتی هنوز هم کمتر از خودرویی دیزلی با باک پر است.

جوکوویچ: دست کم تا ۴۰سالگی تنیس بازی خواهم کرد
مرد شماره یک جهان گفت می خواهد تا ۴۰ سالگی و حتی بیشتر به صورت حرفه ای تنیس بازی کند.به گزارش ایسنا و به نقل از 
رویترز، فصل پیش رو بیست ودومین فصل دوران حرفه ای نواک جوکوویچ خواهد بود که ۲۴ قهرمانی در گرنداسلم را کسب کرده 
اســت. نوله اعلام کرد الگوی او تام بردی بازیکن ۴۶ ســاله فوتبال آمریکایی است که ۲۳ فصل را در NFL گذراند و فوریه امسال 
بازنشسته شد: »تام بردی زمان زیادی را صرف مراقبت از خود کرد که به او اجازه داد تا یک حرفه طولانی و موفق در ورزش داشته 
باشد. ما شخصاً یکدیگر را می شناسیم و من از او چیزهای زیادی را یاد گرفتم و امیدوارم بتوانم تا ۴۰سالگی و شاید حتی بیشتر 
تنیس بازی کنم. ۲۰۲۳ یکی از بهترین فصل هایی بود که در زندگی ام داشته ام. چرا وقتی خیلی خوب پیش می روم بخواهم تنیس 
را ترک کنم؟ یکی یکی عناوین را می گیرم و می بینم تا کجا پیش می روم.نواک جوکوویچ ماه آینده در مسابقات تنیس آزاد استرالیا 

به دنبال کسب بیست وپنجمین عنوان قهرمانی اش در گرنداسلم خواهد بود. او تاکنون ۱۰ بار برنده این رقابت ها شده است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب زن در ریگ روان
دربــاره کتاب زن در ریگ روان قبلًا مطلب مختصری 
در کافه بوک منتشــر شد. اما در اینجا بیشتر به عمق 
رمــان می رویم و به نقد فلســفه کتــاب می پردازیم. 
بنابراین اگر این کتاب را خوانده اید مطالعه این مطلب 
می تواند به درک بهتر شــما از کتاب کمک کند. اگر 
هنوز این کتــاب را نخوانده ایــد می توانید به معرفی 
خلاصــه وار کتاب از طریق لینــک زیر مراجعه کنید. 
نیکی جومپی، شــخصیت اصلی کتــاب زن در ریگ 
روان معلم است و حشره شناس. دوستان اندکی دارد 
و روابط عاشقانه اش تعریف چندانی ندارد. زندگی اش 
معمولی و یکنواخت است. روزی بدون اطلاع دادن به 
کسی، تصمیم می گیرد به ناحیه ای دورافتاده و ساحلی 
سفر کند تا حشره تازه ای را کشف کند؛ نام خودش را 
روی حشره بگذارد و نام خود را در تاریخ ثبت کند. به دهکده ای ساحلی می رسد و تصمیم می گیرد 
شب را پیش زنی که کلبه ی محقرش در انتهای دره ای شنی است بماند. صبح روز بعد عزم رفتن 
می کند اما… در ســال های ابتدایی دهه ی شصت میلادی، دو رمان مهم در دو نقطه متفاوت دنیا 
منتشــر شد که شــخصیت اصلیِ هر دو در آن ها، حشره شناس بودند. کلکسیونر نوشته جان فاولزِ 
انگلیسی و زن در ریگ روان نوشته کوبو آبه یِ ژاپنی. هر دو رمان به نوعی حاصل نگاه نسلی بودند 
که جنگی ویرانگر را پشــت سر گذاشته بودند و با آثارشــان، موقعیت و روانِ انسان در آن برهه را 
بررسی می کردند. در کلکسیونر اما حشره شناس بودن شخصیت اصلی؛ رابطه ای مستقیم با انگیزه ی 
جنایت داشــت تا رمان به ســمت و ســویی روان کاوانه و تریلر حرکت کند. اما در رمان کوبو آبه، 
حشره شناس بودن شخصیت اصلی صرفاََ دستاویزی است تا نویسنده از طریق آن به مفاهیمی دیگر 

بپردازد و رمان به سمت و سویی نمادین و فلسفی حرکت کند.

 کاترین بیگلو 
 Kathryn Ann :کاتریــن آن بیگلو )به انگلیســی
Bigelow( )زاده: ۲۷ نوامبــر ۱۹۵۱( کارگــردان 
آمریکایی اســت. از معروف تریــن فیلم های او 
می توان به فیلم مهلکه اشاره کرد که در مراسم 
جوایز اســکار سال ۲۰۱۰، ۶ جایزه را از آن خود 
کرد. وی همسر پیشین جیمز کامرون، کارگردان 
سرشــناس هالیوود بوده است.بیگلو در هشتاد و 
دومین دورهٔ جوایز اسکار جایزهٔ بهترین کارگردان 
ســال را بــرای فیلم مهلکه از آن خــود کرد. او 
نخستین زنی اســت که در تاریخ آکادمی برندهٔ 
»اســکار بهترین کارگردانی« شده است.مهلکه با 
به دســت آوردن ۶ جایزه از جمله »جایزهٔ اسکار 
بهترین فیلم« موفق ترین فیلم هشتاد و دومین مراسم اعطای جوایز اسکار بود. بی عشق 
)۱۹۸۲(تاریکی نزدیک )۱۹۸۷(فولاد آبی )۱۹۸۹(نقطه شکست )۱۹۹۱(روزهای عجیب 
و غریب )۱۹۹۵(وزن آب )۲۰۰۰(کی-۱۹: ویدومیکر )۲۰۰۲(مهلکه )۲۰۰۸(سی دقیقه 
پس از نیمه شب )۲۰۱۲(دیترویت )۲۰۱۷( در لیست برترین کارگردانان دنیا به ندرت نام 
یک زن به چشم می خورد. با اینکه زنان همیشه بخش مهمی از صنعت سینما بوده اند، 
فرصت های کارگردانی کمتری در اختیارشــان قرار داده شده. اما اینجا می خواهیم یکی 
از بهترین کارگردان های زن جهان را به شــما معرفی کنیم. کاترین بیگلو فیلمســازی 
 Point ،از بهترین فیلم های ترسناک ،Near Dark آمریکایی است که با فیلم هایی همچون
Break، از بهترین فیلم های اکشــن و همچنین The Hurt Locker و Zero Dark Thirty، از 

بهترین فیلم های درباره جنگ شناخته می شود.

فرهنگ

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: جهت گیری نهمین 
جشنواره بازی های رایانه ای فجر به سمت بازارپردازی 
و اقتصاد فرهنگ بازی های رایانه ای اســت.به گزارش 
خبرگزاری مهر، محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در جلسه شورای سیاست گذاری نهمین 
جشــنواره بازی های رایانه ای بر تسهیل شرایط ورود 
سرمایه گذاران به صنعت بازی ایران تأکید کرد و گفت: 
در پیمایش هایی که در حوزه مصرف صنایع فرهنگی 
در کشور انجام شده بعد از موسیقی بیشترین استفاده 
مخاطبان مربوط به حوزه بازی های رایانه ای است. بر 
اســاس آخرین پیمایش بنیاد ملی بازی های رایانه ای 
۳۴ میلیون بازیکن در کشــور داریم که ۴ میلیون از 
آنها بازیکن حرفه ای هســتند که بالای ۲۱ ســاعت در هفته بازی می کنند.وی افزود: از سوی 
دیگر ما وارد فناوری های نوین در حوزه فرهنگ و ارشــاد اسلامی شده ایم که با شتاب در حال 
توسعه و پیشرفت اســت و ذائقه حوزه مصرف گسترده شده اســت. حوزه بازی های رایانه ای 
در حال حاضر از اهمیت بســیار مهمی برخوردار اســت و آن را فرصت می دانیم و با توجه به 
ظرفیت این فضا اقتصاد را هم پشــت این کار قرار دهیم و امیدوارم مسائل مالی این حوزه هم 
حل شود.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: فکر می کنم برخلاف برخی حوزه ها که به لحاظ 
فناوری عقبیم، در دانش های جدید به دلیل رشد بسیار خوبی که شکل گرفته از سرعت توسعه 
بالایی برخورداریم.وی با اشاره به شرکت یک میلیون و پانصد هزار نفر در هشتمین دوره جام 
قهرمانان بازی های ویدئویی ایران که توســط بنیاد ملی بازی های رایانه ای برگزار شد، تصریح 
کرد: باید جام بازی های رایانه ای را به صورت فصلی و دوره ای برگزار کنیم. اسماعیلی با اشاره به 
جهت گیری این دوره جشنواره بازی های رایانه ای فجر به سمت بازارپردازی و اقتصاد فرهنگ 
بازی های رایانه ای افزود: باید با همکاری بین نهادهای مختلف، همانند سایر بخش های هنری 
زمینه حمایت و سرمایه گذاری گسترده بخش خصوصی و صنایع مادر در این زیست بوم نیز 

فراهم شود.

اسماعیلی مطرح کرد؛

سمت وسوی نهمین جشنواره بازی های رایانه ای 
فجر اقتصاد فرهنگ است
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دبیر ستاد ارتباطات معاونت علمی به مهر خبر داد؛

تعریف نقشه راه برای تربیت نیروی »امنیت سایبری« 
در کشور

دوشنبه 2 مهر 1403    19 ربیع الاول 1446  23 سپتامر 2024

فوق ستاره آلمانی لورکوزن باید تابستان آینده تیم بعدی اش را انتخاب کند. به گزارش ایسنا، فلوریان ویرتس، هافبک هجومی بایرلورکوزن و تیم ملی آلمان، 
در بازار نقل و انتقالات مورد توجه چندین تیم قرار گرفته است. سایت Todofichajes گزارش داده است ویرتس تابستان آینده به تیم جدیدی خواهد پیوست. 
به گفته این منبع باشگاه های رئال مادرید، منچسترسیتی، بایرن مونیخ و لیورپول علاقه مندان این وینگر آلمانی اند. ورکوزن در صورت دریافت پیشنهاد ۱۵۰ 
میلیون یورویی می تواند این بازیکن ۲۱ساله را بفروشد. قرارداد ویرتس با لورکوزن تا میانه سال ۲۰۲۷ اعتبار دارد و ترنسفرمارکت قیمت او را ۱۳۰ میلیون 
یورو برآورد کرده است.ویرتس فصل قبل با لورکوزن قهرمانی در بوندسلیگا و جام حذفی را به دست آورد و در شروع فصل جاری نیز سوپرکاپ آلمان را از 
آن خود کرد. به نظر می رسد او فصل آخر حضورش را در این تیم سپری می کند و با توجه به اینکه سال ۲۰۲۷ بازیکن آزاد خواهد شد، سران لورکوزن به 

دنبال فروش او هستند تا مبلغ جالب توجهی را به دست بیاورند.

سید محمد کرباســی در گفتگو با خبرنگار مهر، در 
پاسخ به این سوال که یکی از محورهای مورد اولویت 
ستاد اتصال پذیری و ارتباطات معاونت علمی امنیت 
سایبری اســت؛ در این حوزه آیا پروژه هایی تعریف 
شــده یا اقدام شــاخصی را دنبال می کنید، اظهار 
کرد: می دانید که لازمــه هر ارتباطی تأمین امنیت 
آن اســت. در این حوزه پروژه هایی را در حمایت از 
هسته های نوپا در فراخوان »نوآفرین« تعریف کرده 
و با مراکز مرتبط با این حوزه مذاکراتی داشــتیم و 
از آنها دعوت کردیم که برای فعال شــدن این حوزه 
در زیســت بوم تلاش کنند.دبیر ستاد فناوری های 
اتصــال پذیــری و اطلاعات معاونت علمــی افزود: 
همچنین از برگزاری کارگاه های آموزشی مرتبط با 
ایــن حوزه حمایت هایی را انجام دادیم چرا که یکی 
از دغدغه های مهم در حوزه امنیت ســایبری تأمین 
نیروی انسانی و تربیت نیروی انسانی متخصص است 
که در این حوزه برنامه هایی را در دســتور کار قرار 
دادیم.کرباسی ضمن اعلام اینکه کارهای مطالعاتی 
انجام شده که بتوانیم بر مبنای آن یک نقشه راه متناسبی را برای توسعه منابع انسانی کشور در حوزه »امنیت 
سایبری« تعریف کنیم، خاطرنشان کرد: به دنبال این موضوع، نیازمند تعریف فهرست عناوینِ دروس آموزشی 
خاص و تعریف یک مسیر رشد و ارتقا برای تربیت افراد در نقش های مختلف در حوزه امنیت سایبری هستیم 
از سوی دیگر کارهای مطالعاتی انجام شده که بتوانیم بر مبنای آن، یک نقشه راه متناسبی را برای توسعه منابع 
انسانی کشور در حوزه »امنیت سایبری« تعریف کنیم و به دنبال این موضوع، نیازمند تعریف فهرست عناوینِ 
دروس آموزشــی خاص و تعریف یک مسیر رشد و ارتقا برای تربیت افراد در نقش های مختلف در حوزه امنیت 

سایبری هستیم.

چهار تیم به دنبال فوق ستاره ۱۵۰ میلیون یوریی

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5497
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